# دبلوم التغذيه الاكلينيكيه

## كليه الصيدله-جامعه المنصوره

## رؤية البرنامج:

تحقيق الريادة و التميز محليا و دوليا في مجال التغذية الإكلينيكيه

### **Program Vision:**

• To achieve leadership and distinction locally and internationally in the field of clinical nutrition

## رسالة البرنامج:

• تخريج كوادر مؤهلين و مزودين بالمعرفة و المهارات المهنية للعمل في مجال التغذية الإكلينيكية و التي تلبي الاحتياجات المجتمعية محليا و عالميا.

#### **Program Mission:**

Graduating qualified cadres equipped with knowledge and professional skills to work in the field of clinical nutrition that meets needs of the Community locally and internationally

#### أهداف البرنامج:

- تزويد المستشفيات و المؤسسات العلاجيه بالكوادر العلمية في مجال التغذيه الاكلينيكيه و اكساب الخريجين الخبرات التعليمية المتميزة في مجال التغذيه الاكلينيكيه التي تساعدهم في حل المشاكل المتعلقه بالتغذيه بالتعاون مع فريق الرعايه الصحيه.
  - إمداد الطالب بالمعرفة بمبادئ التغذية وتطبيقها في الوقاية من الأمراض وعلاجها.
- المساعدة في تحسين صحة الافراد في سياق سوء التغذية ، والسمنة ، والاستجابة الأيضية للإصابة والأمراض المزمنة.
- يوفر هذا الدبلوم معرفة دقيقة حول تقييم نمط حياة المريض الغذائي وكيفية تقديم المشورة والدعم لهم في انتقالهم إلى نمط حياة غذائية أكثر توازنا بما يناسب احتياجاتهم.

#### **Program Goals:**

• Providing hospitals and therapeutic institutions with scientific cadres in the field of clinical nutrition and providing graduates with distinguished educational experiences in the field of clinical nutrition that help them in solving problems related to nutrition in cooperation with the health care team.

Providing students with knowledge of nutrition principles and their application in the Prevention and treatment of diseases.

- Helping the improvement of individual health in the context of malnutrition, obesity, and the metabolic response to injury and chronic disease.
- This diploma provides accurate knowledge about assessing the patient's dietary lifestyle and how to provide advice and support to them in their transition to a more balanced dietary lifestyle that suits their needs.